
1 

 

 

 

Sokolská župa 

OLOMOUCKÁ – SMRČKOVA 
 

 
 

Župní 
zpravodaj 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Prosinec 2021 

 
 
 

Ročník: XXVI Číslo: 4/2021 
 
 



2 

 

ŽUPNÍ KANCELÁŘ INFORMUJE 

 

 Napříč Evropou z Chválkovice až do Prahy 

(Jan Nemrava – za Sokolskou župu Olomouckou-Smrčkovu) 

 

Dne 25.9.2021 se Sokolská župa Olomoucká-Smrčkova připojila 

k výzvě Běhu napříč Evropou, v rámci Evropského týdne sportu a 

projektu ČOS Sokol spolu v pohybu a BEACTIVE, 

BEACTIVENIHGT.  

V průběhu celého dne ve venkovním areálu Sokola Olomouc-

Chválkovice mohli návštěvníci plnit vybrané disciplíny Sokolského 

odznaku zdatnosti. Na odpolední, večerní, až pozdně večerní hodiny 

byl připraven okruh kolem venkovního cvičiště v areálu sokolovny, 

který měřil 180 m. Každý účastník mohl naběhat libovolný počet kol, 

a tím se zapojit do výzvy České obce sokolské společně proběhnout 

Evropou.  

Na našem okruhu vládla neskutečná atmosféra radosti z pohybu i 

zdravého hecování. Spolu běhali malí, velcí, rychlí i pomalí, a 

zápisové archy se začaly rychle plnit. Jako organizátor musím 

konstatovat, že jsem špatně odhadl velikost kolonek pro zápis počtu 

kol, a řadě závodníků byl zápisový arch malý. 

Do Běhu napříč Evropou se zapojilo celkem 71 běžců ze 7 

Tělocvičných jednot i nesokolské veřejnosti. Celkem bylo naběháno 

neuvěřitelných 1125 kol v celkové délce 202,5 km. Nejvíc kol 

naběhala žákyně Monika z T.J. Sokol Olomouc Chválkovice, kdy za 

vydatného hecování se s vlastní sestrou, kamarádkou i tatínkem 

nakroužila ze všech nejvíc, 84 koleček. A to je jí 11 let! Naše celková 

uběhnutá vzdálenost by vzdušnou čarou z Chválkovického hřiště vyšla 

až do Prahy. Do Tyršova domu nám ale chybělo ještě 10,7 km.  

Všichni účastníci obdrželi upomínkové předměty vážící se 

k projektu Sokol Spolu v Pohybu, a také Ondrášovku a sladkou 

odměnu.  

Děkujeme všem, kteří přišli, i organizátorům z řad náčelnictva 

župy. 
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Program VSO připraven 

(Jan Nemrava, Vzdělávací středisko ČOS – Olomouc) 

 

Pomalu nám končí rok 2021, který byl dosti specifický a 

poznamenaný pandemií, omezeními, zavřenými tělocvičnami. Přesto 

se letos podařilo uskutečnit větší část akcí, vyškolit nové cvičitele, 

rozhodčí, tejpovat, učit se gymnastice, cvičit s hudbou i si hrát na 

táborníky. Nebylo to ale lehké období, plné nejistoty a změn.  

Program Vzdělávacího střediska v Olomouci na rok 2022 máme 

připravený a budeme jen doufat, že epidemie ustoupí a tyto i jiné akce 

budou moci normálně proběhnout. 

  

 

Program VSO na rok 2022 

Datum Název akce Typ, pořadatel akce Místo konání 

21. - 23. 1.  Zimní 

seminář PP 

Seminář komise PP ve 

spolupráci s VSO 

Jeseníky, 

Návrší 

12. 3.  Oblastní sraz 

RDPD 

Obl. Sraz VSO, župa 

č.901/22 

Olomouc 

26. 3.  Oblastní sraz 

ženy a 

seniorky 

Obl. Sraz VSO, župa 

č. 902/22 

Olomouc 

2. 4. Úvod do 

cvičení jógy 

dle B.K.S. 

Iyengara 

Seminář VSO 

č.903/22 

Olomouc 

9. 4. Pohybové 

hry s Ferdou 

Seminář VSO 

č.904/22 

Olomouc 

10. 4. Cvičení pro 

zdraví a 

správné 

držení těla 

Seminář VSO č. 

905/22 

Olomouc 

22. - 24. 4. Cvičitelé PP 

III. třídy 

Školení III.tř. VSO  ve 

spolupráci komisí PP, 

č.906/22 

Bude 

upřesněno 
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Aktuální program vč. pozvánek na připravované akce naleznete 

zde: https://prosokoly.sokol.eu/vzdelavaci-stredisko-olomouc 

Na viděnou jakékoli sokolské akci se budu těšit. Honza Nemrava 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

20. - 22. 5. Cvičitelé PP 

III. třídy 

Školení III.tr. VSO 9 

ve spolupráci komisí 

PP, č.906/22 

Bude 

upřesněno 

27. - 29. 5. Táborové 

hry 

Seminář VSO 

č.907/22 

Rohle 

16. - 18. 9. Cvičitelé 

sportovní 

Všestrannosti 

III. tř. základ  

Školení III. třídy – 

základní část VSO 

č.908/22 

Olomouc 

7. - 9. 10. Cvičitelé 

sportovní 

Všestrannosti 

III. tř. 

odborná část  

Školení III. třídy – 

odborná část VSO 

č.909/22 

Olomouc 

22. 10. Rozhodčí 

florbalu ČOS 

Seminář/ školení 

rozhodčích, č.910/22 

Olomouc 

22. 10. Cvičitelé 

sportovní 

Všestrannosti 

III. tř. 

Zkoušky  

Školení III. třídy – 

zkoušky 

Olomouc 

23. 10. Využití bosu 

v hodinách 

všestrannosti 

Seminář VSO č.911/22 Olomouc 

26. 11. Župní 

doškolovací 

sraz 

Župní sraz, župa, VSO Olomouc 

https://prosokoly.sokol.eu/vzdelavaci-stredisko-olomouc
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ŽUPNÍ NÁČELNICTVO INFORMUJE 

 

 

Oslavy 28. října 2021 na Horním náměstí v Olomouci 

(Zdeňka Václavková – místonáčelnice župy Olomoucké-Smrčkovy) 

 

Sokolové byli osloveni Statutárním městem Olomouc k předvedení 

sokolské sletové skladby v rámci oslavy 28. října 2021. Ačkoliv 

sletové skladby cvičenci pozapomněli, neváhaly jsme a oprášily 

skladbu „Krokovka“, kterou připravila komise pohybových aktivit s 

hudbou ČOS (autorka choreografie: Mgr. Helena Pérová) na letošní 

jaro s výzvou, přidejte se ke „Krokovce“, "Roztančeme jaro společně 

se Sokolem" . 

V době kovidu se jednalo o oživení spolkové činnosti, nácvik 

probíhal individuálně podle metodického videa a naše župa 

Olomoucká-Smrčkova se do této výzvy aktivně zapojila a  

30. dubna 2021 jsme „Krokovku“ zatančili na prostranství před 

bazilikou na sv. Kopečku. 

Do nácviku se zapojili cvičenci tělocvičné jednoty Sokol: 

Olomouc-Chválkovice, Olomouc-Nové Sady, Olomouc-Nemilany, 

Náklo. Vzhledem k podzimním 

prázdninám a pořádání více akcí 

v tento sváteční den předvedlo 

skladbu „Krokovka“ jen deset 

cvičenek. V průběhu slavnostního 

odpoledne na Horním náměstí 

v Olomouci vystoupilo společně pět 

cvičenek z T. J. Sokol Olomouc -

Chválkovice a pět cvičenek z T. J. 

Sokol Náklo a před velkým počtem 

diváků předvedlo dvakrát v průběhu slavnostního odpoledne skladbu 

„Krokovka“.  

Předvedení této skladby bylo pozvánkou na celorepublikovou  
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akci Sokolgym 2022, která 

má proběhnout v červnu 

2022 v Brně, Pardubicích, 

Plzni a Ostravě.  

 
 
 
 
 

 
 

 

 

 

 

Z JEDNOT 

 

Sokolská plavba po Vltavě 

(Miroslava Urbanová, Sokol Olomouc-Chválkovice) 

 

Letos dostala sokolskou plavbu po Vltavě naše jednota Olomouc- 

Chválkovice. Naše výprava na tuto akce odjela ve složení: vedoucí 

výpravy Urbanová Miroslava, účastnice výpravy Urbanová Natali, 

Kašparová Karolína, Farníková Monika a Matulová Eliška. Do Prahy 

jsme odjely již v pátek. 

Cesta ubíhala rychle, neboť jsme seděly v Regiojetu 

s obrazovkami a holky sledovaly filmy. Sice jsme měly hodinu 

zpoždění, ale to nám nijak nevadilo. 

Sobotní akce začala ráno v 8:45 hod. slavnostním nástupem, na 

kterém nás přivítala starostka ČOS ses. Hana Moučková, a pak už 

jsme začaly plnit různé úkoly na stanovištích. Neboť celá akce byla na 

téma Madgaskar 2, sbíraly jsme na těchto stanovištích nápovědu, která 

nás měla dovést k určitému zvířeti žijícímu na Madagaskaru. Každé 

družstvo mělo jiné zvíře, takže jsme musely přemýšlet samy. 
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První byla procházka 

po parku, kde jsme hledaly 

podle mapy a nápovědy na 

obrázku určitá místa. Např. 

pomník Karla Hynka 

Máchy, nebo zbytky tanku 

Rudé armády. 

Na dalším stanovišti 

nás čekala výroba čelenky 

krále Jelimána. Další byl 

rozzuřený býk a body-

zorbing. Ovšem nejlepší stanoviště asi bylo s bungee trampolínami a 

nafouknutou skluzavkou, tam se holky nejvíc vyřádily. 

Potom už jsme hromadně odešli na parník Cecílie, kde nám při 

plavbě bratr Miroslav Vrána popsal okolí, 

kterým jsme pro-

plouvali. Ve zdy-

madle jsme s lodí 

vystoupali a pluli 

až k Vyšehradu, 

kde se loď otočila 

a plula zpět. Na 

lodi proběhla vol-

ba nejhezčí masky 

a vyhodnocení ce-

lodenního snažení 

hledání indícií 

k určení svého zvířete. Naše indicie: Největší 

zvíře Madagaskaru, plaz, nemá uši, 

masožravec. Byl to krokodýl, kterého naše 

družstvo správně určilo. Po výborné večeři – 

svíčkové, byl sraz ukončen a my vyrazily na 

procházku po Praze. Prošly jsme se nejužší 

uličkou Prahy, kde je semafor, protože se tam dva lidé proti sobě ne-

vyhnou. Přes Karlův most jsme došly až na Staroměstské náměstí a 

zpět do Tyršova domu, kde jsme v hostelu byly ubytované. 

V neděli ráno jsme se vlakem vracely domů, do Olomouce jsme 

dorazily brzy po polední. 
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Akce se žákyním líbila a určitě na ni budou dlouho vzpomínat. 

Děkujeme, že jsme měly možnost se této akce v Praze zúčastnit.  

 

 

 

Drakiáda v Křelově 

(Jana Nastoupilová, cvičitelka) 

 

DRACI 
Místo slunce, místo mraků 

je dnes nebe plné draků. 

První, druhý, vedle třetí… 

smutným nebem radost letí. 

 

 Přesně takhle dnes vypadalo i křelovské nebe 

při naší tradiční sokolské Drakiádě, která se letos 

uskutečnila v pátek 15. října. 

K obloze se chvíli po páté hodině odpoledne vzneslo téměř třicet 

nádherných draků všech 

možných velikostí, barev a 

tvarů. Mezi sebou se utkali 

v boji o draka s nejrych-

lejším startem, draka, co 

doletí nejvýš a oceněni 

byli i draci, kteří byli 

vyrobeni doma (letos se 

sešli dva).  

Do poslední soutěžní 

kategorie byli vybráni 

draci, kterým se i přes veškeré snažení jejich pilotů vzlétnout 

nepodařilo. Všichni vítězové získali drobné ceny. 

Ze země tyto letecké souboje pozorovalo kolem sedmdesáti 

účastníků. Akce probíhala v příjemné atmosféře, a asi po hodině byla 

s nastávajícím soumrakem ukončena. 

Draci, tak na viděnou zase příští rok, těšíme se na vás!!! 
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Hodové slavnosti v Křelově 

(Jindřich Dvořák, náčelník jednoty) 

 

Tradičně u nás v Křelově jsou začátkem 

září hody. Naše jednota se také podílí na 

jejich organizaci a průběhu. Členové 

výboru se v sobotu a v neděli starají o 

občerstvení na farské zahradě. Zde 

probíhá i hodová zábava.  

Cvičitelský sbor v sobotu pořádá na 

hřišti turnaj v Hořícím míči. Letos se 

nám opravdu vydařil, protože počasí 

nám přálo a turnaje se zúčastnilo 45 

dospělých a 25 dětí. Byla smíšená 

družstva a užívali si jak děti, tak i 

dospělí. Všichni hráli s plným nasazením. Současně v tělocvičně měli 

volejbalisti svůj turnaj. V neděli jsme si pro děti připravili na farské 

zahradě velký kulečník s balóny. Na ploše 9 x 5 m měla tříčlenná 

družstva 15 balónů, a ty museli hráči kopáním dopravit do děr na 

bocích. I tady děti potvrdily svůj zájem o sport a aktivity.  

 

 

 

Nemohla chybět ani naše sokolská tombola, ve které jsme měli 

krásné ceny. Ještě i hasiči si 

připravili pěnu a děti se mohly 

vyřádit.  

Na akcích se se mnou 

podílely náčelnice Kateřina 

Špundová, Jana Nastoupilová a 

kulečník bezva organizoval 

Marek Pelcl se svou ženou 

Janou.  

Všem patří můj dík a 

těším se na organizování 

dalších akcí… 
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Týden otevřených hodin v Křelově 

(Kateřina Špundová, náčelnice T.J. Sokol Křelov) 

 

V týdnu 27. 9. – 1. 10. letošního roku proběhl v naší sokolovně týden 

otevřených hodin. O co šlo? Každý, kdo si chtěl vyzkoušet hodinu do 

které nechodí, měl tu možnost. Ti, co do Sokola vůbec nechodí a byli 

zvědaví, se mohli podívat a vyzkoušet jakoukoliv hodinu dle rozvrhu 

hodin.  

K takovému kroku jsme přistoupili z důvodu přiblížení činnosti 

Sokola všem občanům Křelova a připomenutí všem, že jsme tu a 

„žádné restrikce vlády nás neumlčí“.  

Přišlo hodně diváků, ale i nových dětí či dospělých, kteří si přišli 

zacvičit. Mnohé jsme nadchli a začali chodit do Sokola, jiné ne, ale i 

to je v pořádku.  

Chci poděkovat všem cvičitelům, kteří v tomto týdnu byli 

vystaveni zvýšené administrativě s docházkami a testy, že vše zvládli 

s grácií. 

 

 

 

Také oceňuji všechny 

sokoly, kteří měli tu odvahu 

přijít a vyzkoušet si zase 

trochu něco nového, než to, 

na co jsou zvyklí.  
 

 

 

 

 

Sokolská světla na Bystřičce 

(Zdenka Wagnerová T.J. Sokol Olomouc – Nové Sady) 

 

Tělocvičná jednota Sokol Olomouc-Bělidla letos uspořádala slavnost 

sokolských světel už 5. října, snad aby lodičky do 8. října, Památného 

dne sokolstva, „dopluly na místa určení“. K sokolům, kteří už tu s 

námi nemohou být. Světélka jako poselství jsme pouštěli už tradičně 

po řece Bystřičce a nutno říct, že slavnost se letos po všech stránkách 
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moc vydařila. Zajisté k radosti i všem malým účastníkům nejenom 

z Bělidel, ale i z dalších jednot: Hodolany, Chválkovice, Nové Sady, 

Sv. Kopeček a mnoha dospělým, kteří děti na akci doprovázeli.  

Bylo zajímavé sledovat děti, malé sokolíky. Položily svoje 

lodičky do řady na lavičku a stále je pečlivě sledovaly. Lodičky byly 

různé, dřevěné, z kůry, malé, 

velké, s plachtou i bez plachty, 

byly tam lodičky z chleba a 

vor z rohlíků, některé měly 

naši vlajku nebo sokolský 

odznak. (Nebyla zaznamenána 

lodička například z klobás.)  

Co bylo kouzelné a co 

mně dojalo bylo, že děti 

nesoutěžily, kdo má loďku větší, hezčí, rychlejší. Jako by cítily, že 

důležité je jen to poselství, které každá lodička nese. 

Večer naše vnučka přišla domů s očima "navrch hlavy" a 

sdělovala dědovi: "Ale my už tu lodičku nemáme, my jsme ji poslali 

JIM." A mě těšilo, že i ten drobeček pochopil smysl pouštění 

sokolských světel. Jistěže to byla zásluha sestry Lenky Jančárové ze 

Sokola Bělidla, která to dětem uměla podat jejich řečí. Nakonec svého 

projevu si všimla, že mezi přihlížejícími je i bratr Toušek, bývalý 

starosta jednoty Sokol Olomouc-Bělidla, a veřejně ho pozdravila.      

Když už byl bratr Toušek takto „odhalen“, všechny pozdravil a 

zmínil, že má operované koleno. A položil řečnickou otázku, jestli to 

chceme vidět. Děti nadšeně volaly že chtějí, a tak došlo na 

„předváděčku“.     

S přáním brzkého uzdravení a přicházející tmou jsme přistoupili 

k vlastnímu pouštění. Vody bylo málo a napětí, zda právě to naše 

světlo šťastně odrazí od břehu, bylo velké.  Dětem ve spouštění loděk 

na vodu asistoval bratr z Bělidel v rybářských botách – Jiří Burda. 

Atmosféru teplého říjnového večera umocnila úvodem česká 

hymna a při pouštění lodiček potom Večerka, obé díky trubce bratra 

Stanislava Švandy ze Sokola Hodolany.  

Den sokolstva nám otvírá bránu k řadě oslav posledního čtvrtletí 

roku, oslav převážně se vztahujících ke zrodu republiky, její obraně a 

s nimi pevně související svobodě. 
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         Kolik nás bylo? Klasická otázka a obsah četných komentářů. 

Nevím. Přijďte se příště podívat. 

"Nebýt sokola, nebyly by legie, nebýt legií, nebyla by naše 

republika", traduje se. Na nás současnících je vážit si a rozvíjet to 

nejcennější - místo kde spolu můžeme žít. 

 

 

  

 

 

Památný den sokolstva v Křelově 

(Jiří Vejmelka – vzdělavatel T.J. Sokol Křelov) 

 

 

Tak jako v loni, tak i letos jsme si připomněli tento smutný milník 

v dějinách sokolského 

hnutí, a i naší republiky, 

v období 2. světové války. 

Dnes je již obecně známo, 

co se událo v noci ze 7. na 

8. října roku 1941, a jaký 

dopad to pak následně 

mělo. Na tyto události 

bychom neměli nikdy 

zapomenout, a je zejména 

na nás starších, abychom 

tento odkaz dál předávali mladší generaci, aby si i oni uvědomili, že 

často nebylo tak dobře jako dnes. Byly války, různé represe, strádání. 

Ale našli se lidé, sokolové, kteří za svobodu, spravedlnost a dobro 

neváhali obětovat to nejcennější, svůj život.  
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Ze sokolů z Křelova byli za svou odbojovou činnost vězněni 

František Pelíšek, Jaroslav Snášel a Vojtěch Vyroubal. V řadách 

královského letectva zahynul 

v roce 1941 v Kanadě 

Svatopluk Malý. Karel Cvešpr 

strávil pět let v koncentračních 

táborech a v dubnu v roce 1945 

byl ubit při transportu na území 

Bavorska. 

Tyto oběti jsme uctili na 

krátkém pietním aktu odpoledne 

v pátek 8. října 2021. Po 

krátkých projevech starostky 

obce paní M. Škavronkové a místostarosty T.J. Sokol Křelov br. 

Zinráka byly položeny kytice u pomníku padlých na Lipovém 

náměstí.  

V úterý 5. 

října 2021 navští-

vili náčelník br. 

Jindřich Dvořák 

a vzdělavatel br. 

Jiří Vejmelka 

místní mateřskou 

školu a základní 

školu v Křelově, 

kde přítomné děti 

a školáky sezná-

mili se sokolskými tradicemi a historií. Ze strany dětí základní školy 

se setkala přednáška s velkým zájmem. Dokladem toho bylo mnoho 

dotazů, které děti měly. Že se staráme o naše nejmenší dokazuje 

široká členská základna v oddíle nejmladších dětí, a i v žákovských 

oddílech. 
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Závěrečné akce roku 2021 v Křelově 

(Jindřich Dvořák, Kateřina Špundová – náčelnictvo Sokola Křelov) 

 

Sokol Křelov poslední dobou patří bezesporu mezi nejčilejší 

dopisovatele našeho Zpravodaje. A tak není divu, že i poslední letošní 

články jsou od křelovských autorů. Popisují, co všechno ještě se svými 

cvičenci stihli cvičitelé udělat, než opětná proticovidová opatření 

znovu přiškrtila jejich práci… 

Za redakci Župního zpravodaje Luboš Toušek 

 

Dýňový večer a Hořící míč při umělém osvětlení (J. Dvořák) 

I letos jsme se rozhodli s cvičiteli, že uspořádáme takzvaný dýňový 

večer. No a proč nevyužít doby, kdy už je tma a neuspořádat zároveň 

večerní utkání v naší oblíbené hře, Hořícím míči. 

Dne 5.11. jsme před sokolovnu nachystali stoly, na které děti 

stavěly donesené vyřezávané dýně. Zároveň se nachystalo i hřiště na 

Hořící míč. 

Děti se už hrozně těšily a stavěly si svá závodní družstva. Pro 

nejmenší cvičence jsme připravili pár strašidelných stanovišť, kde 

plnili různé úkoly. Tady nám pomohly naše sestry z oddílu starších 

žen, naše Kmotřenky. 

Všechna utkání probíhala s plným bojovým a hráčským 

nasazením, a musím ještě říct, že do hry se zapojili i někteří rodiče. 

O občerstvení se starala Jana Kratinová a děti měly velký zájem 

o její čaj s medvídky, ale i dospělí si přišli na své, kdy svůj čaj dostali 

trochu vylepšený. 

Na hřišti se opět sešla prima parta našich dětí, a i účast 

dospělých byla vynikající. Chci poděkovat všem, kteří se podílejí na 

přípravě a realizaci této akce a už teď se těším na další naší večerní 

akci. 
 

Svatomartinský průvod 2021 (K. Špundová) 
V pátek 12.11.2021 se uskutečnil Svatomartinský lampionový průvod, 

který zaštiťuje Křelovský kaštánek ve spolupráci s křelovským 

Sokolem.  

Sraz byl v 16:30 s lampiony na náměstí sv. Jiljí u kostela. Tam 

tradičně proběhlo přivítání všech účastníků a všem přítomným 
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Martinům se ze srdce popřálo vše nejlepší k svátku. Poté jsme se již za 

tmy, doprovázeni světýlky všech nádherných lampiónů a krásnými 

tóny živé dechové hudby, všichni přesunuli ke křelovskému rybníku.  

Tam byla pro děti připravená okružní procházka okolo rybníka 

za svitu loučí, a u tenisových kurtů jsme společně přivolali sv. 

Martina. Ten nám všem popřál hodně štěstí a zdraví a omluvil se, že 

nepřivezl ten sníh, bohužel na něj bylo moc teplo.  

Pro děti i dospělé bylo přichystáno občerstvení v podobě punče a 

koláčků pro děti. Tato akce je velice oblíbená, což dokazuje 

neuvěřitelná účast. 

Bohužel vinou epidemiologických opatření toto byla poslední 

letošní akce pořádaná Sokolem. I letos jsme museli oželet 

Mikulášskou besídku a akci Česko zpívá koledy, což nás neuvěřitelně 

mrzí. Doufáme však v lepší zítřky, protkané skvělými zážitky z akcí, 

které si pro Vás Sokolové připraví.  

 

 

 

RŮZNÉ 

 

Památný den sokolstva - 8. říjen 2021 

(Zdenka Wagnerová T.J. Sokol 

Olomouc – Nové Sady) 

 

Po celé republice byly pietou 

připomenuty tisíce obětí z řad sokolů 

za druhé světové války i v období 

komunismu. V Praze, v Tyršově 

domě, vystoupila poslední žijící 
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pamětnice "Akce Sokol" sestra Dagmar Evaldová. V rámci 

osmdesátého výročí restrikce provedené nacisty na sokolech se 

v Tyršově domě konal pietní akt a řada společenských akcí, pořádané 

spolkem SOKOL. Tyršův dům přivítal zástupce obou komor 

Parlamentu ČR, vysokých škol, další veřejné činitele a osobnosti 

spole-čenského života.  

Z Olomouce do Prahy vyrazily dva sokolské prapory, 

župní prapor a prapor žactva Nové Sady. Když jsme v poledne 

vystoupili na Wilsonově nádraží z vlaku, jedna paní se na nás usmála 

a řekla: "Vítáme vás v Praze", bylo to opravdu milé přivítání.  

        Následoval sled událostí, které z mého pohledu nemohu 

popisovat, referovala však o nich televize, existují videa a fotografie.  

Jako aktéři můžete sledovat co se děje bezprostředně kolem vás, 

popsat akci a na nikoho a nic nezapomenout si netroufám. Sokolskou 

stráž posílili američtí sokolové a jejich posila nebyla jen formální.  

    Pražské sokolské jednoty se připojily Spanilou jízdou pořádanou 

na kolech, jízda v červených tričkách dorazila na Kampu v místě pod 

Karlovým mostem a sklidila obdiv i potlesk. V pochodovém útvaru 

dorazila sokolská stráž z Tyršova domu, byli tam sokolové a jejich 

příznivci. Následovalo pouštění lodiček se zájmem sledované z 

Karlova mostu hloučky lidí.  

   Den 8. října - Památný den sokolstva - jsme strávili na 

skvělém místě, ve skvělé společnosti. Pro ty, koho zajímá víc, existuje 

na YouTube video s názvem "PAMATNY DEN SOKOLSTVA 

2021". 

 Za naši župu se Dne sokolstva v Praze zúčastnili ses. Wagnerová 

a br. Labounek. Jak patrno z fotografie, oba v sokolských krojích. 
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Kancelář Sokolské župy Olomoucké-Smrčkovy           

a redakce župního zpravodaje děkuje všem 

věrným dopisovatelům za jejich milé 

příspěvky v průběhu celého roku 2021. Všem 

čtenářům pak přejeme šťastné a veselé 

ukončení roku 2021 a hodně zdraví a úspěchů 

v novém roce 2022.  
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Česká obec sokolská se věnuje výchově harmonické 

osobnosti po stránce tělesné i duchovní a klade přitom 

důraz na stránku mravní. Cílem je zdraví a 

prostředkem je sokolská všestrannost se širokou 

nabídkou sportů. Sokolskou myšlenku nabízí ve 

prospěch naší demokratické společnosti i 

k mezinárodní spolupráci. 
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Župní kancelář: Olomouc, Rooseveltova 34; 779 00 

tel.: 773 659 872; 

e-mail: zolomoucka@sokol.eu, http: www.sokol-zupaolomoucka.cz 

 
Informace župní kanceláře: 
na základě rozhodnutí předsednictva župy ze dne 13.12.2021 pracuje župní 

tajemnice až do odvolání v on-line režimu a funguje na telefonu 773659872 a  

e–mailu. Po dohodě se zástupci z jednot je možné domluvit se předem na 

termínu schůzky a vyřešit různé záležitosti a problémy v kanceláři župy. 

 

 

 

 

 

 


